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 Rådet för 
funktionshinderfrågor 
        

   Stadsteatern – Kulturnämnden - Skönhetsrådet   

 
Protokoll nr 8 från ordinarie möte den 7 

november 2017 
 
Lokal: Medeltidsmuseet, Strömparterren 1. 
Tid: 14. 00 – 16. 00   
 
Närvarande rådsmedlemmar: 
Gunnar Häger, ordf. 
Eva Söderbärj, vice ordf. HSO/FUB 
Louise Lindström, DHR Stockholmsavdelningen 
Anita Odell, HSO/OCD-föreningen Stockholm 
Sven Hallberg, Ångestföreningen i Stockholm ÅSS 
 
 
Närvarande tjänstemän: 
Christer Nygren, fh-rådssekreterare, 
Kulturförvaltningen/Kulturskolan Stockholm 
Ronald Hallgren, Kulturhuset/Stadsteatern AB.  
Ola Larsson, Stadsarkivet. 
Marion Hauge Lindberg, Kulturförvaltningen/Kulturskolan 
Stockholm. 
Tina Rodhe, Medeltidsmuseet. 
 
Anmäld frånvaro: Gunilla Göran 
 
 

1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen. 

Ordföranden öppnade mötet och dagordningen godkändes. 
 



 

 

A. Tina Rodhe, museichef på Medeltidsmuseet, hälsade alla varmt 
välkomna. Hon berättade om den omfattande verksamheten som 
bedrivs idag med 180-190000 besökare per år. Tina tipsade 
också om pågående utställning som visar nya sensationella fynd 
som gjorts i samband med upprustningen av Slussen, fynd som 
säkerligen gör att historien om Stockholm behöver revideras. I 
verkstaden som mötet hölls i pågår en intensiv och 
workshopverksamhet med olika barngrupper som besöker 
museet regelbundet, inemot 4-500 barn deltar under helgerna 
Vidare informerade Tina om pågående förändringsarbete på 
museet där man planerar att tillgängliggöra större ytor för 
utställningsverksamheten. 

2. Uppföljning av föregående protokoll. Val av justerare. 

Mötesprotokollet från den 10 oktober godkändes och lades till 
handlingarna med följande tillägg:  

• Sven utsågs till att justera dagens protokoll. 
• Stadsarkivet har enligt information idag genom, Ola Larsson 

anställt  personer med olika funktionsnedsättningar. 
• De frågor som ställdes till presidiet föregående år kan med 

fördel behållas, på så sätt kan vi pricka av vad som har 
åtgärdats. Anita kommer ta fram ett underlag för nya frågor 
utifrån sitt perspektiv som ordförande i OCD-föreningen. 

• Rådet önskar information kring vilka kriterier, som gäller 
för Stadens ny e – upphandlingssystem utifrån 
funktionshinderperspektivet. 

 
 Stadsmuseet öppnande är senarelagt till den 1 mars vilket 

betyder att utställningarna skjuts fram till november 2018. 
 Asplundhuset här finns två utvecklingsalternativ, 

ombyggnad/tillbyggnad eller endast renovering av 
Stadsbiblioteket, i nuläget har inget beslut fattats om vilket 
av alternativen som ska gälla. Till nästkommande möte 
kommer projektledaren Karin Bolin och presenterar nya 
ritningar för hur Asplundshuset kan komma att utformas. 

 Allaktivitetshuset i Östberga, upp i nämnden 17 oktober. Ett 
centralt nav i Östberga för både kulturliv och 
fritidsverksamhet, också en verksamhet som ska förebygga 
gängkriminalitet i området. Nämnden biföll förslaget. 

 Liljevalchs konsthall renoveringen klar 1 november och, 
den publika verksamheten åter 10 november. Beträffande 
tillbyggnaden så togs första spadtaget 1 augusti 2017, det 
hela planeras klart till våren 2020. 

 Medborgarhuset renoveringsarbetena i huset har medfört en 
påtaglig fördyrning av hela projektet. Beslut om kommande 



 

 

tidsplan och entreprenör väntas i fastighetsnämnden i 
december. Återflytt av de kulturella verksamheterna som 
KUF bedriver på en yta av 3100kvm beräknas till 2020. 

 Ett nytt bibliotek planeras till Gubbängens centrum, 
önskemålet är att placera det med entré från markplan.  

 
 

3. Synpunkter på lokaler och handlingars tillgänglighet.  
Rådet kunde konstatera att verkstan, var en mycket bra och 
välkomnade lokal. Hissen fungerade som den skulle. Ledstråk 
kan med fördel sättas upp, i den ganska mörka gången som 
leder från utställningsområdet i riktning mot receptionen.  
3-D modellen som är placerad omedelbart till vänster vid 
entrén behöver, synliggöras för synskadade med hjälp av 
kontrasterande färger. 

 
4. Uppföljningsfrågor 

Frågan är nu löst med iPads för Gunnar Häger, det kvarstår 
dock vissa oklarheter med Eva Söderbärjs iPad. Christer 
jobbar vidare med en lösning. 
Ärenden till kulturnämndens sammanträde den  oktober. 
Christer redogjorde för kommande ärenden till 
Kulturnämnden.  
Rådet har haft möjlighet att ta del av ärendena via 
www.insyn.stockholm.se    
Louise undrade om punkt 4  ”Förslag till kulturstrategi för 
Stockholmsregionen”. Christer sammanfattande i stora drag 
vad remissen går ut på. 
 
Rådet vill gärna, om möjligt, åka med då Kulturnämnden åker 
på någon studieresa. 

 
 

5. Marion Hauge Lindberg chef för Kulturskolan Stockholm 
berättade om kulturskolans uppdrag om att nå ALLA barn och 
ungdomar i staden, Marion uttrycket ett starkt patos och 
passion för detta uppdrag att inkludera barn och ungdomar 
med olika funktionsnedsättningar, det är något hon brinner för. 
Kulturskolan har ett Resurscenter i Globen området med 
inriktning på att ta emot just den här målgruppen, totalt finns 
nu 254 inskrivna elever/deltagare. Kulturskolan planerar att 
utöka med ytterligare 50 platser. Verksamhet med denna 
målgrupp bedrivs även på kulturskolan i Husby, Farsta och 
Odenplan. Marion berättade också om den stora satsningen, 
via statliga medel från kulturrådet (8 miljoner 2017)  för att nå 



 

 

fler barn och ungdomar i ytterstadsområdena, denna 
satsningen har möjliggjort att kulturskolan nått 8000 fler b/u. 
Det kommer skapas ett nationellt center för kulturskorna i 
Sverige. 
Stockholms melodifestival som arrangeras av Kulturskolan 
Stockholm och Amygdalus har genomfört tre delfinaler runt 
om i Stockholm och slutfinalen som Marion bjöd in till och 
lovordade äger rum måndag den 27 november kl. 18:00 på 
Kulturhuset/Stadsteatern. De som koras som vinnare där går 
sedan vidare till själva riksfinalen på Cirkus den 23 april. 
Kontakta Christer om du är intresserad av att boka biljetter. 
Länk till Resurscenter: 
http://kulturskolan.stockholm.se/kulturkop/resurscenter  

 
6.  Ombyggnadsprojekt. 

Rådets vilja är att besöka och ta del av, i god tid, nedan    
planerade ombyggnadsprojekt. Viktigt att Kulturförvaltningens 
egna lokaler uppfyller kriterierna för 
tillgänglighetsanpassning! 

• Skärholmens biblioteks  nya entré samt café är senarelagt till 
1 augusti. Vi bör kolla upp hur det funkar ur 
funktionshinderperspektiv. 

• Kulturskolan i Vällingby öppnar i lokaler inne i gallerian 1 
januari 2018. 

• Planerna  för ny lokal till Kulturskolan i Husby ligger för 
beredning, eventuellt blir det en återremiss. 

• Årsta bibliotek och kulturskola väntar på en ombyggnad. 
Byggnaderna är K-märkta. 

• Norra Djurgårdsstadens kommande  kulturskola och 
bibliotek, som väntas öppna under 2019, utökas eventuellt 
med en lokal som kan hyras ut till föreningslivet.  

• Stadsmuseet beräknas öppna för allmänheten i november 
2018. 

• Liljevalchs befintliga  byggnad beräknas vara klar i början 
av  2018 och tillbyggnaden vara klar i april 2020. 

• Det är ännu inte klart vilket av de två alternativen 
ombyggnad/tillbyggnad eller endast renovering av 
Stadsbiblioteket det blir. Förhoppningsvis bestäms vilket 
alternativ det blir under sommaren 2018. 

• I arbetet med Medborgarhuset ser man nu över 
kostnadsbilden. 

 
7. Rapporter 



 

 

Ola berättade om att Stadsarkiviet nu byggt om och 
färdigställt, i anslutning till entrén en ”lounge” en klar 
förbättring som besökarna uppskattar. 

 
 9.    Nästa möte 
   Nästa ordinarie rådsmöte blir tisdag den 5 december,       

  Kl. 14.00--16.00 på Kulturhuset/Stadsteatern. 
  Till mötet ansluter, Karin Bolin kl.15:00 som berättar om   
  ombyggnadsplanerna för Asplundhuset. 
  Inget förmöte begärt denna gång. 

 
8.  Övriga frågor 

• Fh-rådet väntar på svar från Roger Mogert angående rådets 
möjlighet till medverkan på kulturnämndens möten. 

• Gunnar Häger lät meddela at han erbjudits jobb på 
Stadsmuseet fr o m. 20 november. Gunnar berättade för 
rådet att erbjudandet kom plötsligt och oväntat men, det tog 
3 sek innan han svarade ja. Det betyder att Gunnars sist 
möte i FHR som ordförande blir idag. Han tackade för den 
här tiden och önskar all lycka till med det vidare rådsarbetet. 
Övriga rådsmedlemmar gratulerade honom till den nya 
anställningen. Ny orförande väljs inom rådet, och tas upp 
som en punkt på kommande möte. 

• Frågan om en jullunch togs upp och platsen föreslogs till 
t.ex. ABBA museet på Djurgården.  

• Diskussion om vi inte skulle erbjuda nämnden en kort 
utbildning i frågor som rör funktionsnedsättningar, kanske 
en film som kortfattat beskriver det utvecklingsarbete som är 
på gång inom olika områden. 

• Anita kom med ett spännande inspel till Ronald, om det 
skulle vara möjligt att där presentera en fotoutställning som 
behandlar ämnet psykisk ohälsa. 
Ronald ställde sig positiv till förslaget och kommer ta upp 
det med berörda inom program och 
utställningsverksamheten. 

• Sven underströk vikten av att uppmärksamma ”de osynliga 
funktionsnedsättningarna” att våga prata om det. 
Länk till (H)järnkolls hemsida: http://www.nsph.se/hjarnkoll   

• Till mötet den 5 december på Kulturhuset/Stadsteatern 
ansvarar Ronald Hallgren för att bjuda in lämplig och 
spännande person från verksamheten. Ronald föreslog 
fastighetschefen. 

• Louise informerade om och delade ut en folder från Operan: 
”Operan för alla” 

•  Länk: 
http://www.pts.se/Pts/Templates/Dokument.aspx?id=59425
&epslanguage=sv  



 

 

Louise informerade också om utställningarna på Bonniers 
konsthall och Sven Harrys konsthall som båda knyter an till 
funktionsnedsättningsperspektivet. 

• Anita Odell berättade om en angelägen och sevärd film från 
”Hjärnkoll” och deras unga ambassadörer. Länkar: 
https://www.youtube.com/watch?v=F4X6x3y4TNs&t=15s 
Här finns en kortversion som lämpar sig bra för sociala 
medier: 
https://www.youtube.com/watch?v=dY6E4E8ROhU 

 
 
 

Balanslista 2017 

Ärende Ansvarig 
Tidsplan/ 
kommentar 

 Gå in på jämför stockholm -
http://www.stockholm.se/jamfor. 
Tillgängligheten presenteras med 
9 olika ikoner per verksamhet. 
Finns det s.k. pictogram till varje 
verksamhet? Info om upplägget. 

Rådet 
 
 
 
 
Sekreteraren 

fortlöpande 

Vilka är tillgänglighetskonsulter 
på Stadsmuseet? 

Sekreteraren 
och Hans 
Öjmyr 

Snarast 

Följa Stadsarkivets bygge i 
Liljeholmen. 
Information om bygget 
Studiebesök i Liljeholmen 

  Rådet 
 Fortlöpande 
 
  

Bjuda in representanter för 
Parkteatern 

Sekreteraren 
Kommer till mötet 
den 7/6 

Hur ska rådet samarbeta med 
Kulturnämnden? 

 Rådet  
 
 
 
 

Kulturstrategiska 
Enheten 
medverkar på 
rådets möte 12/9 
 

Bevaka ombyggnad av 
Medborgarhuset. 

Joel Sand, fh 
rådssekretrare 

15/3 

Framtagande av aktiviteter 
kopplade till målen i programmet 
om delaktighet för VP 2017. 

Rådet 

September och 
oktober 
Förslag till 
aktiviteter 
diskuteras  

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
Gunnar Häger,  ordförande           Sven Hallberg, justerare 
  
 
 
                
Christer Nygren, sekreterare 
 


